
Poštovani, 

 

 

Obraćam vam se u ime svih članova Hrvatskog pčelarskog saveza sa zamolbom da 

nam pomognete svojim djelovanjem u dobivanju relevantnih  informacija koje se 

odnose na mogućnosti lokalne uprave i samouprave u postupcima dodjele 

raznihoblika potpora poljoprivrednim gospodarstvima na svojem području. 

 

Naime, radi lakšeg sagledavanja cjelokupne situacije, ovo pitanje odnosi se na mjere 

ruralnog razvoja koje je donijelo ministarstvo poljoprivrede, gdje konkretno za 

pčelarstvo nema previše mogućnosti za korištenje istih. Javlja nam se problem koji je 

vezan uz izračun ekonomske vrijednosti gospodarstva koji je izrazito nerealan 

(premalen jer prema sadašnjem izračunu  karikirano rečeno četiri koze vrednije su od 

120 košnica), gdje se upotrebljava izračun standardnih ekonomskih rezultata u FADN 

kalulatoru za sve proizvode pa i za pčelarstvo. Trenutno se koriste SO koeficijenti iz 

2010. godine koji su po nama nerealni i Državni zavod za statistiku uzimao je 

podatke za petogodišnje razdoblje 2008 - 2012.g. Pčelarstvo je izuzetno specifično, 

nema mogućnosti brojanja grla ( kao npr. u govedarstvu, niti ima mogućnosti 

izračuna po hektaru) tako da se specifičnosti moraju uzeti u obzir. Problem nam se 

javlja i kod pitanja da li lokalna uprava i samouprava  može propisivati određene 

mjere pomoći - potpora za poljoprivredu u ovom slučaju za pčelarstvo, iako postoje i 

nacionalan program. Tumačenja ministarstva idu u pravcu da ukoliko postoji 

nacionalni program  u ovom slučaju za pčelarstvo , ne smiju se koristiti poptpore iz 

drugih izvora kao npr. ruralnog razvoja, što je nelogično jer upravo dokazom o  

izbjegavanju dvostrukog financiranja (relevantna izjava korisnika ovjerena od stane 

nadležne institucije) dolazimo u poziciju aplicirati one popore koje su za korisnika 

povoljnije. U nekim slučajevima lokalna uprava bi omogućila i veći postotak povrata ili 

bi financirala određenu razvojnu strategiju pčelara ali joj je to tumačenjima na koje 

nailazimo nedozvoljeno. Nije nam potpuno jasno da li se može u slučaju pčelarstva 

kao jedinica valorizacije uzeti pčelinja zajednica jer je to jedino moguće u našem 

slučaju.Takva situacija je vrlo nepovoljna za nas pčelare, jer gubitkom izravnih 

potpora izgubili smo cca 10 miliona kuna poticaja koje nikako ne možemo osigurati 

za pčelare zbog raznih ograničenja koje smo naveli. 

 



Molimo vas za pomoć u sagledavanju ove problematike, te da nam pokušate 

omogućiti potpuno tumačenje o mogućnostima lokalne uprave i samouprave u 

pogledu davanja potpora poljoprivrednicima - pčelarima, kao i da li postoji mogućnost 

valorizacije pčelinje zajednice kao jedinice u davanju izravnih potpora od strane 

države i lokalne uprave i samouprave. 

 

Isto tako molimo vas da se izvidi situacija iz kojih razloga EU ne dozvoljava da 

pčelinje zajednice budu tretirane na jednak način kao što je to govedarstvo i slično, 

odnosno da li i valoriziranjem pčelinje zajednice na nivou EU  i one mogu biti dio 

direktnih potpora koje odobrava i sama  Europska komisija. 

 

S poštovanjem, 

 

Hrvatski pčelarski savez 

Tomislav Gerić, tajnik saveza 

 


